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Abstract 

Purpose: the study aims at determine the correlation among Mosul nursing College students' 

perceived nursing image, professional selfconcept, and nursing professionalism 

Methods: This study is a descriptive correlation design to identify and confirm the 

relationship between nursing students' perceived nurse image, professional self-concept, and 

nursing professionalism. The subjects of this study are nursing students enrolled in a 4-year 

nursing College- University of Mosul which located in Mosul City-Iraq. Study tool has a total 

of 20 items and a 5-point scale with 4 sub-levels of nurse qualification, professionalism, role 

performance, and professional outlook. It was composed of domains, and the higher score 

mean more positive to the image of the nurse. Data analysis was performed statistically 

according to the purpose of the study and the characteristics of the measurement variables 

using the SPSS 25.0 program 

Results: In terms of grade, it was found that the second grade had a better image than the 1.3.4 

grade. Grades 1st and graders 2nd scored higher in professional self-concept than 4th graders, 

and in nursing professionalism grades 3rd and 4th grades higher than grades.  

Conclusion: Nursing professionalism of the subjects was found to have a positive correlation 

with the nurse image and professional self-concept 
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 جاهعح الوىصل

 كليح التوزيط 

 

 عنىاى الثحث: 

 الووزظح الولحىظح لطالة التوزيط ، والوفهىم الذاتي الوهني ، وههنيح التوزيطالارتثاط تيي صىرج 
 

 الطلاب: 

 هصطفى اهجذ صثاح ، هحوذ خليل اتزاهين ، وليذ خالذ هاشن ، الحسيي علي عثذ الجىاد.

 

 تإشزاف: 

 د. رظىاى حسيي إتزاهين

 الولخص

صْرة لذٓ غلاب كل٘ت الخوزٗط فٖ الوْصل ، : حِذف الذراست إلٔ ححذٗذ الارحباغ ب٘ي صْرة الخوزٗط الوخالغزض

 ّالوفِْم الذاحٖ الوٌِٖ ، ّاحخزاف الخوزٗط.

: ُذٍ الذراست عبارة عي حصو٘ن ارحباغ ّصفٖ لخحذٗذ ّحأك٘ذ العلاقت ب٘ي صْرة الووزظت الوذركت لطلاب الخوزٗط الطزق

 4وزٗط هسجلْى فٖ كل٘ت الخوزٗط لوذة ، ّهفِْم الذاث الوٌِٖ ، ّاحخزاف الخوزٗط. هْظْع ُذٍ الذراست ُن غلاب ح

عٌصزًا ّهق٘اسًا  02العزاق. ححخْٕ أداة الذراست علٔ ها هجوْعَ  -جاهعت الوْصل الخٖ حقع فٖ هذٌٗت الوْصل  -سٌْاث 

هسخْٗاث فزع٘ت هي حأُ٘ل الووزظاث ّالاحخزاف ّأداء الذّر ّالخْقعاث الوٌِ٘ت. كاًج حخألف هي  4ًقاغ هع  5هي 

لٌخ٘جت الأعلٔ حعٌٖ أكثز إٗجاب٘ت لصْرة الووزظت. حن إجزاء ححل٘ل الب٘اًاث إحصائ٘اً ّفقاً لغزض الذراست هجالاث ، ّا

 SPSS 25.0ّخصائص هخغ٘زاث الق٘اس باسخخذام بزًاهج 

. سجل غلاب الصف الأّل ّالصف الثاًٖ 4.3.4: هي ح٘ث الذرجت ّجذ أى صْرة الصف الثاًٖ أفعل هي درجت النتائج

الصفْف الثالثت ّالزابعت أعلٔ هي  ٔ فٖ هفِْم الذاث الوٌِ٘ت هي غلاب الصف الزابع ّفٖ احخزاف الخوزٗطدرجاث أعل

الارحباغ الإٗجابٖ هع صْرة الووزظت ّهفِْم الصفْف. الخلاصت: ّجذ أى احخزاف الخوزٗط للوْظْعاث ٗحخْٕ علٔ أ

 الذاث الوٌِٖ

 الذاخ ، الاحتزافالكلواخ الوفتاحيح: التوزيط ، الصىرج ، هفهىم 

 


